



HIV/AIDS Community-based Research Program

News from 2005-2006

The second round of Request for Applications for the HIV/AIDS Community-Based Research (CBR) Program at the Canadian Institutes for Health Research (CIHR) was launched in June 2005. This program is managed by the CIHR Institute of Infection and Immunity in partnership with the Institute of Aboriginal Peoples' Health. The CBR Program funds capacity-building initiatives and research projects in two streams - Aboriginal research and General (non-Aboriginal) research.

Program Response

A total of 35 applications were received in the second launch of CBR Requests for Applications - 10 in the Aboriginal stream and 25 in the General stream.

Proposals were reviewed by two distinct Merit Review panels, one for each of the Aboriginal Program projects and the General Program projects. The panels were composed of researchers and community members who brought their expertise in CBR, knowledge of CIHR, experience with the program previously administered by Health Canada and

unique cultural representation to the panels. The panels met in early 2006 to review the projects.

For full results of this competition, please visit the CIHR website under www.cihr-irsc.gc.ca/e/30704.html.

Upcoming activities in the CBR Program

The third launch of Requests for Applications in CBR will occur in June 2006.

CIHR will be hosting a satellite session at the XVI International AIDS Conference in August 2006 entitled "Community-Based Research (CBR) in Canada: Innovations and partnership to improve health outcomes for PLWHAs and communities at risk," in partnership with other CBR stakeholders.

For more details on this program and other HIV/AIDS initiatives, please visit the CIHR website at www.cihr-irsc.gc.ca/e/13533.html

Results of the 2005 HIV/AIDS Community-Based Research Requests for Applications

III HIV/AIDS Community-Based Research Program	Aboriginal Stream		General Stream	
	Applications Received	Approved for funding	Applications Received	Approved for funding
Operating Grants	4	3	15	6
Development Grants	1	1	1	0
Research Technical Assistant Grants	2	0	1	1
Capacity-Building Workshops	2	0	3	2
Masters Awards	1	1	2	2
Doctoral Research Awards	0	0	3	1



Programme de recherche communautaire sur le VIH-sida

Nouvelles de 2005-2006

Le deuxième lancement des appels de demandes relatif à la recherche dans le cadre du Programme de recherche communautaire (PRC) sur le VIH/sida des IRSC a eu lieu en juin 2005. Le programme est géré par l'Institut des maladies infectieuses et immunitaires (IMII), en partenariat avec l'Institut de la santé des Autochtones. Le PRC finance des initiatives de renforcement des capacités et des projets de recherche comportant deux volets : la recherche sur les Autochtones et la recherche en général.

Réponse aux appels de demandes

Au total, 35 demandes ont été reçues à la suite de ce deuxième lancement d'appels de demandes sur la recherche communautaire - 10 dans le volet autochtone et 25 dans le volet général.

Deux comités distincts d'examen du mérite ont évalué les demandes, soit un pour les projets du volet autochtone et un pour les projets du volet général. Ces comités sont composés de chercheurs et de membres de la communauté qui possèdent une expertise du PRC, des connaissances des IRSC et de l'expérience du Programme qui était géré par Santé Canada

Résultats des appels de demandes du PRC sur le VIH/sida.

Programme de recherche communautaire sur le VIH/sida de l'IMII	Volet Autochtone		Volet général	
	Demandes reçues	Demandes financées	Demandes reçues	Demandes financées
Subventions de fonctionnement	4	3	15	6
Subventions de développement	1	1	1	0
Subventions pour assistants techniques de recherche	2	0	1	1
Ateliers de renforcement des capacités	2	0	3	2
Bourses à la maîtrise	1	1	2	2
Bourses de recherche au doctorat	0	0	3	1

auparavant, et qui assurent une représentation culturelle unique. Les comités se sont réunis au début de l'année 2006 pour évaluer les projets.

Pour prendre connaissance de l'ensemble des résultats du concours, visitez le site Web des IRSC au : www.cihr-irsc.gc.ca/f/30704.html

Activités à venir dans le cadre du PRC

Le troisième lancement d'appels de demandes du PRC aura lieu en juin 2006.

Les IRSC, en partenariat avec d'autres intervenants travaillant dans le domaine de la recherche communautaire, vont tenir une séance satellite lors du XVI^e Congrès international sur le sida en août 2006 intitulée : « La recherche communautaire (RC) au Canada: Innovations et partenariats pour améliorer la santé des personnes vivant avec le VIH/sida et les communautés à risque ».

Pour de plus amples détails sur le PRC et d'autres initiatives sur le VIH/sida, visitez le site Web des IRSC au www.cihr-irsc.gc.ca/f/13533.html.